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Postadress: Uppsala kommun, gatu- och samhällsmiljönämnden, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: gatu-samhallsmiljonamnden@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Gatu- och samhällsmiljönämndens protokoll 
onsdagen den 25 september 2024 

Plats och tid  
Stadshuset, Dag Hammarskjöld, klockan 17:00-20:58,  
ajournering klockan 18:45-19:00, 19:50-19:55 

Paragrafer  

66-81 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

Rebecka Berg, nämndsekreterare 

  

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

mailto:gatu-samhallsmiljonamnden@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Rafael Waters (S), ordförande 
Nora Karlsson (C), 2:e vice ordförande 
Kerstin Westman (S) 
Marianne Löfqvist (S) 
Hannes Nelander (S) 
Carl Åborg (V) 
Thomas Blomqvist (UP) 
Mats Gyllander (M) 
Fredrik Björkman (M) 
Mattias Jansson (SD) 
Andréas Karlsson (S) 
Catarina Malmberg (M) 
Filip Hjelm (L) 

Ej tjänstgörande ersättare 

David Sörme (S) 
Alexander Elmgren (V) 
Christian Bertilsson (C) 

Övriga närvarande 

Anna Axelsson, biträdande stadsbyggnadsdirektör, Annila Bexelius, avdelningschef, 
Towa Widh, gruppchef/controller, Léni Litgård-Maot, Peter Nilsson, områdeschefer, 
Emil Enarsson, enhetschef, Anders Fridborg, Eric Sand, Ellen Åberg (Region Uppsala), 
Katarina Gustafsson, Karin Åkerhammar, Oscar Forss, Petter Wallgren, Ola Kahlström, 
Elisabet Jonsson, föredragande, Johan Eriksson, Karolin Flander, handläggare, 
Rebecka Berg, nämndsekreterare 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 66 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar  

1. att utse Nora Karlsson (C) att tillsammans med ordföranden justera dagens 
protokoll måndagen den 30 september 2024. 
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Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 67 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar  

1. att fastställa utsänd föredragningslista, samt 
2. att överlämna inlämnade initiativärenden från Fredrik Björkman (M) och Mats 

Gyllander (M) om resevaneundersökning respektive förbättrade parkeringsytor 
i Björklinge centrum till förvaltningen för beredning.  
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 68 

Informationsärende 
Gatu- och samhällsmiljönämnden har fått information om följande: 

• Säkerhet och beredskap 
Föredragande: Anders Fridborg, säkerhetschef 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 69  

Överlämna ansvar för särskild kollektivtrafik 
till Region Uppsala 
GSN-2022-00801 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att ställa sig bakom förslagen till avtal mellan Uppsala kommun och Region 
Uppsala för överflytt av den särskilda kollektivtrafiken, samt 

2. att tillstyrka att ansvaret för avtalsfunktion och avtalsbudget ligger hos gatu- 
och samhällsmiljönämnden. 

Sammanfattning 

Region Uppsala beslutade 2021 att överta ansvaret för den särskilda kollektivtrafiken 
från de kommuner i länet som så önskar. Uppsala kommunfullmäktige beslutade i juni 
2022 att ställa sig positiv till erbjudandet. Fullmäktige uppdrog åt kommunstyrelsen 
och berörda nämnder att i samverkan med Region Uppsala fullfölja överlämnandet.  

Samtliga berörda nämnder i kommunen hade inför fullmäktiges beslut ställt sig 
positiva till ett överlämnande. Regionen har i samråd med Uppsala kommun tagit fram 
förslag till avtal för överlämningen, som bedöms kunna verkställas under perioden 
november 2025 till mars 2026. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 21 augusti 2024 
• Bilaga 1, Trafik- och samhällsutvecklingsnämndens beslut om avtal 2024-06-24 
• Bilaga 2a, Huvudavtal 
• Bilaga 2b, Tilläggsavtal myndighetsutövning för färdtjänst och riksfärdtjänst 
• Bilaga 2c, Tilläggsavtal planering av skolskjuts med taxi 
• Bilaga 2 d, Bilaga till huvudavtalet  

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Föredragning av Eric Sand och Ellen Åberg (Region Uppsala). 
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Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag.  
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Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 70  

Yttrande över Uppsala kommuns Miljö- och 
klimatprogram 
GSN-2024-01917 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att till yttrandet göra följande tillägg: 

- att texten ”en långsiktig ambition ska vara att vi inom varje detaljplan ökar 
den biologiska mångfalden” förs in under Övergripande mål, 
klimatanpassat Uppsala senast 2040 

- att förtydliga att minskningen av växthusgas i takten 10-14 % gäller från 
2019 och att hastigheten framåt behöver öka 

2. att med ovanstående revideringar överlämna yttrandet till kommunstyrelsen i 
enlighet med bilaga 1.  

Sammanfattning 

Den 11 juni beslutade kommunstyrelsen att remittera förslag till Miljö- och 
klimatprogram till samtliga nämnder och bolagsstyrelser samt miljö- och 
klimatberedningen. Syftet med programmet är att sätta ramarna för Uppsala 
kommuns strategiska miljö- och klimatarbete. Programmet förtydligar inriktning och 
fungerar som en gemensam utgångspunkt för prioritering och planering av 
kommunkoncernens insatser.   

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 21 augusti 2024 
• Bilaga 1, Förslag till yttrande över Uppsala kommuns Miljö- och klimatprogram 
• Bilaga 2, Remissversion av Miljö- och klimatprogram (KSN-2024-01503)  

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Föredragning av Katarina Gustafsson.  
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Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Mats Gyllander (M) och Fredrik Björkman (M) yrkar att: 

(1) målen formuleras så att de rimligen kan uppnås inom angiven tidsram  

(2) planen delas så att klimatåtgärder och miljöåtgärder tydligt åtskiljs, exempelvis 
genom olika avsnitt i planen eller genom att framställa två separata planer  

(3) begreppet koldioxidbudget inte används så att det riskerar att hämma Uppsalas 
tillväxt eller näringslivets konkurrenskraft.  

(4) etappmål 1 stryks  

(5) målet om 85% ekologiska livsmedel utgår  

(6) ett mål om att 50% av livsmedlen vara lokalproducerade 2030 tillförs  

(7) kvantifieringen i etappmål 5 stryks då målet innebär att inköp av animaliska livsmedel 
omöjliggörs efter 2030, vilket riskerar att påverka marknaden, det lokala jordbruket och 
mångfalden i Uppsala samt individers egna val negativt.  

(8) att texten ”en långsiktig ambition ska vara att vi inom varje detaljplan ökar den 
biologiska mångfalden” förs in under Övergripande mål, klimatanpassat Uppsala senast 
2040. 

Nora Karlsson (C) yrkar: 

(1) Att: Under etappmål 9 ändra årtalet om att översvämningsrisker kopplade till skyfall 
och höga flöden ska vara åtgärdade på platser med störst påverkan på viktiga funktioner 
för samhället och större bebyggelsekluster till 2028  

(2) Att: justera skrivningen under etappmål 1 till att lyda “kommunkoncernägda 
fastigheter har solenergianläggningar år 2025, där det är möjligt” 

Rafael Waters (S), ordförande, och Carl Åborg (V) yrkar bifall till Fredrik Björkman (M) 
och Mats Gyllanders (M) yrkande (8).  

Rafael Waters (S), ordförande, och Carl Åborg (V) yrkar avslag till Fredrik Björkman (M) 
och Mats Gyllanders (M) yrkanden (1), (2), (3), (4), (5), (6) och (7).  

Nora Karlsson (C) yrkar bifall Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkanden 
(2), (5), (6), (7) och (8).   

Rafael Waters (S), ordförande, yrkar avslag på Nora Karlssons (C) yrkanden (1) och (2).  

Thomas Blomqvist (UP) yrkar bifall till Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) 
yrkanden (1), (2), (3), (4), (5), (6), (7) och (8). 
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Utdragsbestyrkande 
 

Rafael Waters (S), ordförande, yrkar utifrån gemensam diskussion i nämnden att 
förtydliga att minskningen av växthusgas i takten 10-14 % gäller från 2019 och att 
hastigheten framåt behöver öka.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkande (1) mot 
avslag och finner att nämnden avslår yrkandet.  

Ordföranden ställer därefter Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkande (2) 
mot avslag och finner att nämnden avslår yrkandet.   

Ordföranden ställer därefter Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkande (3) 
mot avslag och finner att nämnden avslår yrkandet.  

Ordföranden ställer därefter Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkande (4) 
mot avslag och finner att nämnden avslår yrkandet.  

Votering begärs och genomförs. 

Följande propositionsordning fastställs: Rösta JA för att avslå yrkandet och NEJ för att 
bifalla yrkandet. 

Med 8 JA-röster och 5 NEJ-röster finner ordföranden att nämnden avslår yrkandet.  

JA-röst avger: Rafael Waters (S), Andréas Karlsson (S), Nora Karlsson (C), Kerstin 
Westman (S), Marianne Löfqvist (S), Hannes Nelander (S), Carl Åborg (V) och Filip Hjelm 
(L) 

NEJ-röst avger: Thomas Blomqvist (UP), Mats Gyllander (M), Fredrik Björkman (M), 
Catarina Malmberg (M) och Mattias Jansson (SD) 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkande (5) 
mot avslag och finner att nämnden avslår yrkandet. 

Votering begärs och genomförs. 

Följande propositionsordning fastställs: Rösta JA för att avslå yrkandet och NEJ för att 
bifalla yrkandet. 

Med 7 JA-röster och 6 NEJ-röster finner ordföranden att nämnden avslår yrkandet. 

JA-röst avger: Rafael Waters (S), Andréas Karlsson (S), Kerstin Westman (S), Marianne 
Löfqvist (S), Hannes Nelander (S), Carl Åborg (V) och Filip Hjelm (L) 

NEJ-röst avger: Nora Karlsson (C), Thomas Blomqvist (UP), Mats Gyllander (M), Fredrik 
Björkman (M), Catarina Malmberg (M) och Mattias Jansson (SD) 
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Ordföranden ställer därefter Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkande (6) 
mot avslag och finner att nämnden avslår yrkandet. 

Votering begärs och genomförs. 

Följande propositionsordning fastställs: Rösta JA för att avslå yrkandet och NEJ för att 
bifalla yrkandet. 

Med 8 JA-röster och 5 NEJ-röster finner ordföranden att nämnden avslår yrkandet. 

JA-röst avger: Rafael Waters (S), Andréas Karlsson (S), Kerstin Westman (S), Marianne 
Löfqvist (S), Hannes Nelander (S), Carl Åborg (V), Thomas Blomqvist (UP) och Filip 
Hjelm (L) 

NEJ-röst avger: Nora Karlsson (C), Mats Gyllander (M), Fredrik Björkman (M), Catarina 
Malmberg (M) och Mattias Jansson (SD) 

Ordföranden ställer därefter Fredrik Björkman (M) och Mats Gyllanders (M) yrkande (7) 
mot avslag finner att nämnden avslår yrkandet. 

Votering begärs och genomförs. 

Följande propositionsordning fastställs: Rösta JA för att avslå yrkandet och NEJ för att 
bifalla yrkandet. 

Med 7 JA-röster och 6 NEJ-röster finner ordföranden att nämnden avslår yrkandet. 

JA-röst avger: Rafael Waters (S), Andréas Karlsson (S), Kerstin Westman (S), Marianne 
Löfqvist (S), Hannes Nelander (S), Carl Åborg (V) och Filip Hjelm (L) 

NEJ-röst avger: Nora Karlsson (C), Thomas Blomqvist (UP), Mats Gyllander (M), Fredrik 
Björkman (M), Catarina Malmberg (M) och Mattias Jansson (SD) 

Ordföranden finner därefter att nämnden beslutar i enlighet med Fredrik Björkman (M) 
och Mats Gyllanders (M) yrkande (8).  

Ordföranden ställer därefter Nora Karlssons (C) yrkande (1) mot avslag och finner att 
nämnden avslår yrkandet.  

Ordföranden ställer därefter Nora Karlssons (C) yrkande (2) mot avslag och finner att 
nämnden avslår yrkandet.  

Ordföranden finner därefter att nämnden beslutar i enlighet med det egna yrkandet.   

Ordföranden finner avslutningsvis att nämnden beslutar i enlighet med liggande 
förslag med tillägg av ovanstående revideringar.  
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Protokoll 2024-09-25 
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Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Nora Karlsson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för att bifalla de egna 
yrkandena med följande motivering: 

Överlag är Centerpartiet positiva till det nya programmet och de synpunkter som 
framförts i Gatu-och Samhällsmiljönämndens remissvar. Det är positivt att kommunen 
förbättrar och förtydligar sin styrning. Däremot är det beklagligt att flera av de 
justeringar som skett i programmet de facto innebär ambitionssänkningar till följd av att 
styret inte förmått genomföra beslutade planer. Ett konkret sådant exempel är att justera 
etappmål 1 så att målsättningen blir att kommunkoncernägda fastigheter ska ha 
solenergianläggningar år 2027, där det är möjligt - till skillnad från det tidigare målet om 
2025. Centerpartiet vidhåller att målet om 2025 bör kvarstå. Därtill ser Centerpartiet att 
målet om att åtgärda översvämningsrisker på platser bör bli skarpare med anledningen 
av de omfattande planerna för bebyggelse och förtätning som råder i kommunen. 

Slutligen vill vi särskilt poängtera att det mål om utsläppsminskning på 10-14% årligen 
som framgår av programmet faktiskt inte har uppnåtts tidigare år, vilket kräver att 
takten för utsläppsminskningarna ökar kommande år - om vi ska nå våra klimatmål. Här 
behövs ett effektivt och resultatinriktat klimatarbete. 

Mats Gyllander (M) och Fredrik Björkman (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
de egna yrkandena.  

Särskilda yttranden 

Mats Gyllander (M) och Fredrik Björkman (M) anmäler följande särskilda yttrande: 

Generella synpunkter  

Mål ska formuleras så att de rimligen kan uppnås inom angiven tidsram.  

Vi delar det väl genomarbetade yttrande som lagts fram i ärendet, i synnerhet den 
passage som beskriver att vissa mål kan vara svåra att nå. Vi tolkar den formuleringen 
som att målen i praktiken inte kommer att kunna nås, vilket borde vara underlag nog att 
ompröva målen, och istället sätta mål som faktiskt kan uppnås. Dessutom behöver det 
kopplas konkreta resurser till faktiska åtgärder för att nå måluppfyllnad. Denna 
kvantifiering av resurser saknas i allt väsentligt, vilket gör sammanhanget i planen 
mycket otydligt.  

Budgetpåverkande klimat- och miljöåtgärder och deras konsekvenser behöver i 
framtiden framgå på ett betydligt tydligare sätt, såväl i målsättningsdokument som i 
konkret budget.  

Klimat vs milöåtgärder  
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Utdragsbestyrkande 
 

Klimatåtgärder och miljöåtgärder ska tydligt åtskiljas, exempelvis genom olika avsnitt i 
planen eller genom att framställa två separata planer.  

Den sammanslagning av klimat och miljöåtgärder som generellt görs i planen är olycklig, 
då det inte på ett tillräckligt tydligt sätt avgränsar de klimatåtgärder som behöver vidtas 
för att nå de globala målen, och de miljöåtgärder som kan vidtas lokalt för att skapa en 
bättre lokal livsmiljö.  

Att sträva efter en giftfri miljö och att hålla naturen ren är självklarheter, men minskar 
inte nödvändigtvis den klimatpåverkan som planen syftar till, samtidigt som 
klimatanpassningsåtgärder, som tex förberedelser för 200-års regn, ökad krontäckning 
för att undvika värmesänkor mm inte på något konkret sätt påverkar det lokala arbetet 
för en giftfri miljö mfl åtgärder.  

Planens fyra uttalade syften har olika fokus, och det vore därför logisk att på ett tydligare 
sätt dela upp klimat- och miljöåtgärder. Det skulle även tydliggöra behovet av resurser, 
och därmed underlätta framtida budgetering för dessa viktiga, men separata, områden.  

Övergripande mål – klimatneutralt Uppsala 2030  

Begreppet klimatbudget alternativt koldioxidbudget och varianter på detta får inte 
används så att det riskerar att hämma Uppsalas tillväxt eller näringslivets 
konkurrenskraft.  

Uppsala kommun har inte inför klimatbudget (i tidigare M&B och i remissen 
koldioxidbudget) (KB). En sådan framställs som uppdrag i M&B sedan ett antal år, 
fokusmål 3, uppdrag 24, men har ännu inte införts, och enligt årsredovisningen är det 
under genomförande. Vi delar inte uppfattningen att KB är ett effektivt styrmedel, då 
kommunen inte har rådighet över mer än en bråkdel av de utsläpp som förekommer 
inom det geografiska område som avses och de mätmetoder som normalt används i 
dessa sammanhang är mycket oprecisa och svåra att följa upp. Det saknas dessutom en 
nationell KB att relatera den kommunala budgeten till.  

När man läser föreliggande remiss (sid 8-9) uttrycks det som att Uppsala kommun redan 
infört KB, då det meddelas förhållningsregler med hänvisnig till olika beräkningar. Så är 
enligt våran uppfattning inte fallet, och programmet kan då heller inte ha detta som 
utgångspunkt. Klimatbudget kan vara ett verktyg för att tydliggöra de volymer som 
beräknats, men innan sådana tydliga beräkningar finns framtagna, och metoder för 
deras användande klarlagt, bör man iakta stor försiktighet för att undvika att nivåerna 
blir styrande, vilket riskerar att påverka Uppsalas näringsliv negativt.  
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Hur klimatbudgeten och uppdrag 24 förhåller sig till kommunens pågående projekt med 
”NetZeroCities” (https://netzerocities.eu/scale-up-systematic-climate-action-to-lower-
emissions-in-uppsala) måste klarläggas.  

Man kan konstatera att Sverige har de lägsta utsläppen per capita i EU och att Sverige 
tillhör de industrialiserade länderna med lägst co2 utsläpp i världen.  

Den totala tillåtna utsläppsmängden co2 enligt redovisad modell i planen (fig 1, samma 
som i prog från -22) var 297 Kton och i föreslagen plan 284 Kton. Med aktuell 
befolkningsutveckling kan man anta att befolkningen i Uppsala kommun 2030 är i 
storleksordningen 285 000 personer. Utslaget per capita på föreslagen KB skulle det 
innebära ca 1 ton co2/per person 2030. Med hänsyn taget till att per capita utsläppen f.n. 
ligger runt 4 ton/ år/ person så skulle det innebära en minskning med 75% på 5 år. Vi 
uppfattar den målsättningen som orealistisk. (Det minsta en levande människa släpper 
ut i isolerat tillstånd är ca 300kg/år 
(https://www.sciencedirect.com/science/article/pii/S0048969722023348 .)  

Den modell som redovisas (fig 1) är konstruerad vid tiden för pandemin, där den mest 
aktuella siffran är från 2019. Detta faktum förstärker osäkerheten i siffrorna, då de 
långväga resorna (som minskade avsevärt under 19-21) har en avsevärd inverkan på 
beräkningarna. Även aktuellt värde för uppvärmning saknas, vilket har stor betydelse i 
modellen då skillnaderna mellan en kall och varm vinter spelar stor roll.  

Etappmålen  

Det utarbetade svaret kommenterar etappmål 2, 4, 7, 9 och 10. Vi ställer oss bakom dessa 
synpunkter.  

Etappmål 1  

Kommunen ska inte annat än i undantagsfall vara elproducent.  

Det finns goda skäl att sträva efter en förnybar elproduktion då så är möjligt. Man kan 
dock konstatera att Svensk energiproduktion till 98% är fossilfri. Då det övergripande 
målet med planen är att minska miljöpåverkande utsläpp, främst i form av koldioxid, kan 
det inte anses vara motiverat att kommunen installerar egen solenergi då denna inte 
ersätter något fossilt.  

Att vara elproducent i liten skala vid ett antal mindre platser kan inte heller anses vara 
kostnadseffektivt, då solcellsanläggningar har en hög installationskostnad och lång tid 
till att anläggningen blir lönsam, i regel ca 15 år, sannolikt längre då kommunen har 
mycket förmånliga elavtal. Bolaget skolfastigheter har mindre anläggningar 
installerade. För skolfastigheter ingår el i hyran, vilket gör att investeringskostnaden för 
sol el läggs på hyran, vilket i sin tur påverkar utbildningsbudgeten, dvs mindra pengar till 
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utbildning. En utvärdering av dessa anläggningars livsscykel bör analyseras innan 
ytterliggare investeringar görs, och kommunen bör således avstå från att installera 
ytterliggare anläggningar enligt förslaget intills dess att en utvärdering av befintliga 
anläggningar genomförts.  

Etappmål 5  

Kommunens mål om 85% ekologiska livsmedel ska utgå.  

Ekologiskt jordbruk har fördelar, men även nackdelar, främst övergödning, lägre 
avkastning per areal samt högre priser. Målet om 85% ekologiska livsmedel bör därför 
utgå till förmån för ökad andel närproducerade livsmedel, med skäl som framgår i 
remissen, exempelvis svagt utbud på marknaden och högre prisbild.  

Ett mål om att 50% av livsmedlen som köps in för kommunens räkning ska vara 
lokalproducerade 2030 tillförs.  

Att gynna lokala producenter är viktigt för livsmedelssäkerheten, och målet för 2030 bör 
därför vara att 50% av kommunens inköpta livsmedel ska vara lokalproducerade.  

Den kvantifiering som görs i etappmål 5 stryks då målet innebär att inköp av animaliska 
livsmedel i praktiken omöjliggörs efter 2030, vilket riskerar att påverka marknaden, det 
lokala jordbruket och mångfalden i Uppsala samt individers egna val negativt.  

Målet kvantifierar den klimatpåverkan som maximalt får förekomma per kilo livsmedel, 
vilket anges till 1,25 kg Co2 per kilo livsmedel 2030. Denna kvantifiering utesluter i stort 
sett animaliska livsmedel såsom nöt- och fläskkött och kyckling samt i många fall fisk. Vi 
kan inte acceptera denna begränsning och kvantifieringen bör därför utgå.  

Texten ”en långsiktig ambition ska vara att vi inom varje detaljplan ökar den biologiska 
mångfalden” förs in under Övergripande mål, klimatanpassat Uppsala senast 2040  

Vi vill även att den biologiska mångfalden ska öka, och att hänsyn till detta ska tas i 
detaljplanearbetet.  

Etappmål 10  

Vi kan konstatera att det som sägs ang. krontäckning i etappmål 10 nyligen varit på 
nämndens bord. Vid det tillfället fanns inget intresse av att diskutera föreslagen ökad 
krontäckning, samtidigt som den nu avses öka.Vi kan även konstatera att KS den 2024-
06-11, ärende § 199, beslutat att krontäckningen 2034 ska vara 30%, vilket är helt i linje 
med moderaternas förslag vid samanträdet den 2024-02-14. Vi utgår ifrån att det 
utarbetade svaret tagit hänsyn till KS beslut.  
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Det finns inte heller någon utökad budgetpost i M&B 2025 eller i GSN budget trots att KSO 
vid flera tillfällen på ett tydligt sätt uttalat att krontäckningen ska öka. För oss hänger 
detta inte ihop, och det utarbetade svaret bekräftar denna otydlighet.  

Yrkanden framförda under sammanträdet den 2024-09-25 som referens.  

Vi yrkar att:  

1. målen formuleras så att de rimligen kan uppnås inom angiven tidsram  

2. planen delas så att klimatåtgärder och miljöåtgärder tydligt åtskiljs, exempelvis 
genom olika avsnitt i planen eller genom att framställa två separata planer  

3. begreppet kolidioxidbudget inte används så att det rikerar att hämma Uppsalas 
tilllväxt eller näringslivets konkurrenskraft.  

4. etappmål 1 stryks  

5. målet om 85% ekologiska livsmedel utgår  

6. ett mål om att 50% av livsmedlen vara lokalproducerade 2030 tillförs  

7. kvantifieringen i etappmål 5 stryks då målet innebär att inköp av animaliska livsmedel 
omöjliggörs efter 2030, vilket riskerar att påverka marknaden, det lokala jordbruket och 
mångfalden i Uppsala samt individers egna val negativt.  

8. att texten ”en långsiktig ambition ska vara att vi inom varje detaljplanökar den 
biologiska mångfalden” förs in under Övergripande mål, klimatanpassat Uppsala senast 
2040 
Detta yrkande vann bifall av nämnden. 

 

Thomas Blomqvist (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  

UP anser att det är viktigt att värna Miljö och Klimat. Därför skall vi använda våra 
gemensamma resurser effektiv. Vi anser därför att Miljö- och klimatprogram bör 
revideras för att vara effektivt.  

UP anser att det inte kan vara kommunens uppgift att ägna sig åt energiproduktion. Det 
är ont om exempel på kommunala satsningar på egen energiproduktion som varit 
effektivt ur ekonomiskt- och samhällsperspektiv. Om solenergi är lönsamt och effektiv så 
skapar marknaden de lösningarna. Om det inte är effektiv så bör kommunen avstå. Det 
finns många andra punkter som bör revideras och förtydligas. Därför föreslår vi att Miljö- 
och klimatprogram revideras för att vara mer effektivt.   
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§ 71  

Upphandling av entreprenad inom projektet 
Vapenhuset 
GSN-2023-02810 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1.  att fastställa förfrågningsunderlaget enligt ärendets bilaga 1 och påbörja 
upphandling av entreprenad för utbyggnad allmän plats inom Vapenhuset, 
samt 

2.  att delegera till förvaltningens direktör att utse leverantör under förutsättning 
att anbud som antas inte överskrider mer än fem procentenheter från den 
kalkyl som ligger till grund för uppskattningen av upphandlingens värde. 

Sammanfattning 

Entreprenaden genomförs som en del i att utvidga innerstaden genom att komplettera 
med stadsmässig bostadsbebyggelse med lokaler i bottenvåningarna längs med 
Vattholmavägen och Råbyvägen. Utvecklingen leder en mer effektiv markanvändning 
med kompletterande bostadsbebyggelse inom befintligt studentbostadsområde. I 
området planeras cirka 800 nya lägenheter varav cirka 240 förväntas vara 
studentlägenheter. I korsningen mellan Råbyvägen och Vattholmavägen planeras för 
ett nytt torg och en livsmedelsbutik. Inom planområdet planeras även två förskolor. 

Ärendet avser att fastställa förfrågningsunderlag för upphandling av entreprenad för 
utbyggnad av gator, allmän plats, allmänt vatten och avlopp samt övrig 
ledningsinfrastruktur inom detaljplaneområdet.  

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 29 augusti 2024 
• Bilaga 1, Förfrågningsunderlag 
• Bilaga 2, Orienteringskarta 
• Bilaga 3, Översikt med omfattning i entreprenad E1 
• Bilaga 4, Presentation 

Arbetsutskottet har tillstyrkt liggande förslag till beslut.  
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Föredragning av Karin Åkerhammar. 

Yrkande 

Fredrik Björkman (M) yrkar bifall till liggande förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag.  
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§ 72  

Uppföljning av verksamhet och ekonomi per 
augusti 2024 
GSN-2023-02575 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att godkänna uppföljning av ekonomi samt helårsprognos och uppföljning av 
verksamhet per augusti 2024 enligt bilagda handlingar, 

2. att fastställa att redovisningen för ekonomi och verksamhet per augusti 2024 
inte föranleder nämnden att ändra sina planer eller vidta andra åtgärder än de 
som redan vidtagits, samt 

3. att översända uppföljningen till kommunstyrelsen.   

Sammanfattning 

Avdelningschef redogör muntligt för den ekonomiska uppföljningen på 
arbetsutskottets sammanträde. 

Periodens resultat är ett överskott om 25 miljoner kronor, vilket är en positiv avvikelse i 
förhållande till budgeten för perioden. Avvikelser finns främst inom område gata och 
trafik samt inom område projekt och entreprenad. Nämnden har lägre 
utredningskostnader och konsultkostnader, totalt 11 miljoner kronor. Kostnaderna 
gällande gatuunderhållet är lägre än budgeterat, totalt 8 miljoner kronor. Intäkterna 
avseende försäljning av verksamhet är högre än beräknad budget, 8 miljoner kronor. 

För helåret prognostiserar nämnden ett nollresultat. 

Handlingar i ärendet kommer publiceras inför nämndens sammanträde.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 september 2024 
• Bilaga 1, Delårsbokslut per augusti 2024 
• Bilaga 2, Investeringar 
• Bilaga 3, Uppföljning av fokusmål, nämndmål, uppdrag och åtgärder 



Sida 20 (31) 

 

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Föredragning av Annila Bexelius. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 
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§ 73  

Uppföljning av internkontrollplan per augusti 
2024 
GSN-2023-02576 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att godkänna uppföljningen av internkontrollplanen per augusti 2024 i 
enlighet med bilaga 1. 

Sammanfattning 

Den 13 december 2023 beslutade gatu- och samhällsmiljönämnden om en 
internkontrollplan för verksamheten 2024. Nämndens internkontrollplan utarbetades i 
enlighet med reglementet för intern kontroll i Uppsala kommun och dess helägda 
bolag. Planen syftar till att säkerställa att verksamheten bedrivs ändamålsenligt och 
kostnadseffektivt. I samband med delårsuppföljningarna och årsredovisningen följs 
arbetet med internkontrollplanen upp. Granskningen per augusti 2024 visar att 
samtliga tre planerade kontrollmoment för perioden genomförts. Samtliga 
kontrollmoment har följts upp utan anmärkning. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterat 28 augusti 2024 
• Bilaga 1, Avrapportering av internkontrollplan per augusti 2024 
• Bilaga 2, Internkontrollplan 2024 

Arbetsutskottet har tillstyrkt liggande förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag.  
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§ 74  

Parkeringsreglering i Kåbo 
GSN-2024-02304 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att avgiftsbelagd parkering införs på Artillerigatan, Banérgatan, Döbelnsgatan 
och Sveaplan, samt 

2. att införa förbud att parkera i område södra delen av Kåbo. 

Sammanfattning 

I takt med att staden växer och trafikanterna blir fler ökar behovet att reglera hur 
gatuparkering får ske. Sedan 2016 pågår därför ett kontinuerligt arbete med en översyn 
av parkeringssituationen i Uppsalas olika områden. Reglering av parkering syftar till att 
skapa en god sammanvägd tillgänglighet till parkering och framkomlighet för samtliga 
trafikslag.  

Detta ärende berör behovet av nya parkeringsregler i bostadsområdet Kåbo.  

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 21 augusti 2024 
• Bilaga 1, Parkeringsutredning Kåbo 
• Bilaga 2, Skisser för skyltuppsättning ny parkeringsreglering Kåbo 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Föredragning av Oscar Forss. 

Yrkanden 

Mats Gyllander (M) och Fredrik Björkman (M) yrkar bifall till liggande förslag.  

Thomas Blomqvist (UP) yrkar avslag till liggande förslag.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med liggande förslag.  

Reservation 

Thomas Blomqvist (UP) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna 
avslagsyrkandet.  

Särskilt yttrande 

Thomas Blomqvist (UP) anmäler följande särskilda yttrande:  

UP anser att parkeringsregleringens mål att öka tillgängligheten på parkeringsplatser i 
området är bra. Däremot motsätter vi oss utförandet.  

Förslaget innebär en minskning av antalet parkeringsplatser. UP anser att vi ej bör 
reducera antalet parkeringar.  

Förslaget innebär nya taxor, UP anser att dessa höga taxor motverkar målet om ökad 
tillgänglighet. Vi förespråkar lägre taxor och avgift under kortare tid av dygnet. Höga 
parkeringsavgifter drabbar resurssvaga grupper oproportionerligt hårt. Det är ofta 
personer med svag ekonomi som har störst behov av sin bil för att kunna komma till 
arbetet och utföra andra ärenden. Dessa personer behöver inte fler kostnader.  
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§ 75  

Förslag till taxor och avgifter 2025 
GSN-2024-02425 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige besluta  

1. att fastställa gatu-och samhällsmiljönämndens förslag till taxor och avgifter för 
2025 enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har den 11 september beslutat att uppdra till nämnderna att i 
samband med yttrandet om förslag på Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 
fastställa förslag till taxor och avgifter för 2025.  

Det föreslås ändrade taxor och avgifter inom områdena färdtjänst inom Uppsala 
kommun och Arlanda, grävtillstånd och trafikanordningsplaner inklusive viten samt 
markupplåtelser. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 september 2024 
• Bilaga 1, Taxor och avgifter 2025 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag.  

Reservation 

Thomas Blomqvist (UP) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilt yttrande 

Thomas Blomqvist (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
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UP anser att det är viktigt med ett starkt näringsliv. En del i att ha ett starkt näringsliv är 
att minska på dess kostnader. Därför är det viktigt att hålla nere de kommunala taxorna. 
Det leder till lägre insteg för nya företag och lägre kostnader för befintliga företag. 
Kommunen bör därför arbeta för att sänka taxor och avgifter.  
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§ 76  

Yttrande om förslag till Mål och budget 2025 
med plan för 2026-2027 
GSN-2024-02440 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att avge yttrande till kommunstyrelsen enligt bilaga 1, 

2. att föreslå kommunfullmäktige att anta förslaget till Mål och budget 2025 med 
plan för 2026–2027 avseende nämndens ansvarsområde, samt 

3. att föreslå kommunfullmäktige att fastställa nämndens förslag på planerad 
fördelning mellan verksamhet utförd i egen regi och av privata utförare 
inklusive ersättningsmodeller avseende nämndens ansvarsområde enligt 
bilaga 2. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har den 11 september 2024 beslutat att remittera förslag till Mål och 
budget 2025 med plan för 2026–2027 till samtliga nämnder för kvalitetssäkring.  

Nämnden vill uppmärksamma att erhållna medel 2025 för skötselåtgärder för Gamla 
Uppsala Åskullar är viktiga för att kunna behålla viktiga naturvärden även om 
Länsstyrelsen rivit upp beslutet om naturreservatet. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 12 september 2024 
• Bilaga 1, Yttrande om förslag till Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 
• Bilaga 2, Planerad fördelning mellan egenregi och privata utförare 2025 
• Bilaga 3, Mål- och budget med plan för 2026-2027, yttrandeversion 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  
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Deltar inte i beslutet  

Mats Gyllander (M), Fredrik Björkman (M) och Catarina Malmberg (M) deltar inte i 
beslutet till förmån för Moderaternas eget förslag till mål och budget 2025 med plan för 
2026-2027. 

Nora Karlsson (C) deltar inte i beslutet till förmån för Centerpartiets eget förslag till mål 
och budget 2025 med plan för 2026-2027. 

Thomas Blomqvist (UP) deltar inte i beslutet till förmån för Utvecklingspartiet 
demokraternas eget förslag till mål och budget 2025 med plan för 2026-2027. 

Mattias Jansson (SD) deltar inte i beslutet till förmån för Sverigedemokraternas eget 
förslag till mål och budget 2025 med plan för 2026-2027. 

Filip Hjelm (L) deltar inte i beslutet till förmån för Liberalernas eget förslag till mål och 
budget 2025 med plan för 2026-2027. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag.  

Särskilt yttrande 

Mats Gyllander (M), Fredrik Björkman (M) och Catarina Malmberg (M) anmäler följande 
särskilda yttrande:  

Moderaterna avstår från att delta i beslut om yttrande över förslag till Mål och budget 
2025 med plan för 2026-2027, då vi lägger en egen budget. 

Thomas Blomqvist (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna reserverar sig till förmån för egen Mål & budget 2025 
med plan för 2026-2027 för Uppsala kommun. 
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§ 77  

Delegationsbeslut till gatu- och 
samhällsmiljönämndens sammanträde 25 
september 2024 
GSN-2024-00015 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut anmälda vid sammanträdet till 
handlingarna.  

Sammanfattning 

Till nämnden anmäls beslut som har fattats på delegation med stöd av delegations- 
och arbetsordning för gatu-och samhällsmiljönämnden enligt förteckningen nedan: 

• Delegationsförteckning gatu-och samhällsmiljönämnden 
• Delegationsbeslut fordonsflytt 
• Delegationsbeslut parkeringstillstånd 
• Delegationsbeslut särskild kollektivtrafik 
• Delegationsbeslut trafik och markupplåtelse 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 16 september 2024 
• Förteckningar över delegationsbeslut 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag.  

  



Sida 29 (31) 

 

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 78  

Anmälningsärenden till gatu- och 
samhällsmiljönämndens sammanträde 25 
september 2024 
GSN-2024-00016 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att lägga anmälningsärenden enligt förteckning till handlingarna. 

Sammanfattning 

Till nämnden anmäls ärenden enligt förteckningen nedan: 

• Sammanställning nya ärenden 
• Protokoll från gatu- och samhällsmiljönämndens arbetsutskott 18 september 

2024 
• Detaljplaner för kännedom 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 16 september 2024 
• Förteckning anmälningsärenden 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 

  



Sida 30 (31) 

 

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 79 

Informationsärenden 
Gatu- och samhällsmiljönämnden har fått information om följande: 

• Trafiknätsplan 
Föredragande: Ola Kahlström 
 

• Uppföljning av sommargator och sommartorg 
Föredragande: Elisabet Jonsson 

 
  



Sida 31 (31) 

 

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2024-09-25 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 80 

Deltagande konferens och möten 
Det finns inga inbjudningar att behandla och föreligger inget att återrapportera.  

 

§ 81 

Frågor från nämndens ledamöter 
Det föreligger inga frågor från nämndens ledamöter.  
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